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Zadeva: Pisno  poslansko vprašanje 

 

 
V skladu z 240. in 248. členom Poslovnika Državnega zbora vam posredujem pisno 

poslansko vprašanje v zvezi s Situlo/Vrča iz Vač, ki ga naslavljam na Vlado Republike 

Slovenije. 
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poslanec 
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Poslansko vprašanje Vladi Republike Slovenije glede Situle/Vrča iz Vač 

Situla iz Vač je najpomembnejša najdba nekdanje visoke kulture na Slovenskem. Zato 

je risba podob s situle del naših osebnih dokumentov kot sta potni list in osebna 

izkaznica. Pravilna uporaba risb s situle in ugotavljanje natančne datacije najdbe je 

zato ključno za razlago nekdanje visoke kulture. Tukaj nastajajo težave, saj so se na 

strokovni risbi iz leta 1955 odkrile številne napake, ki jih na strokovni risbi iz leta 1883 

večinoma ne najdemo. Na te napake je bil Narodni muzej Slovenije, ki je skrbnik Vaške 

situle in strokovne risbe, opozorjen s strani Vladislava Stresa že januarja 2016.  Maja 

2016  so mu v Narodnem muzeju Slovenije izrazili zahvalo in poudarili, da bodo 

strokovno risbo popravili. Minilo je že dve leti nove strokovne risbe še niso objavili. 

Obljubo po novi strokovni risbi je Narodni muzej Sloveniji sporočil že večkrat, med 

drugim tudi prek časopisa Slovenske novice  januarja 2017. Citiram izjavo direktorice 

Narodnega muzeja Slovenije: » Načrtujemo, da bomo situlo s stalne razstave umaknili 

januarja in bo lahko risba narejena nekako v dveh tednih.« 

Zaradi napačne strokovne risbe so v hotelu Celica v Mariboru naslikali fresko z vsemi 

napakami, predsedniki Republike Slovenije so podarjali stekleno repliko situle tujim 

diplomatom, pa tudi Organizaciji združenih narodov.  

Napake spreminjajo interpretacijo kompleksne  slikovne pisave Vrča Vače, oziroma 

latinsko Situle. Zato Vlado sprašujem: 

1. Zakaj še danes ni znana natančna datacija te najdbe preko radiološke analize 

lobanje, ki je bila najdena v grobu poleg tega dvolitrskega vrča z bogato slikovno 

pisavo? 

2. Zakaj še do danes ni bila objavljena nova strokovna risba Vrča  Vače? 

 

 

 

 


